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Beszélgetés Jozef M a r k u s s a l 
a Szlovák Köztársaság magyar nagykövetével 

Horváth Ádám a JGYTF Szlovák 
Nyelv és Irodalom Tanszéke megala-
kulásának 50 évfordulója alkalmából 
kérdezte a nagykövetet. 

- Nagykövet úr, kíváncsi lennék az Ön véle-
ményére az aktuális szlovák-magyar kapcso-
latokról. 

- A szlovák-magyar kapcsolatok nagyon 
sokat javultak a legutóbbi szlovák parla-
ment i választások után. Szer intem ezt 
nem csak a szlovák közösség érzi így, ha-
n e m a magyarok is itt, Magyarországon. 
Budapes t re való é rkezésem után, mint a 
Szlovák Köztársaság nagykövete én is na-
gyon pozitívan é rzéke l tem, hogy egy óri-
ási ugrás történt . E rezhe tő ez a magyar 
kollégák és a média reakcióiban, a velük 
fenntar to t t kapcsolataimban, és e leve az 
i t teni fogadtatásban. Nagyon jó úton ha-
ladunk afelé, hogy a múltból visszama-
radt problémákat és negatív kapcsolato-
kat k i javí tsuk, és hogy a két ország 
együ t tműködése zavartalan legyen. 

- Van-e szerepe a szlovák-magyar kapcsola-
tok működésében a tanárképzőfőiskola Szlo-
vák Tanszékének, és ha van akkor milyen? 

- A Szlovák Tanszék szerepét t ö b b e k 
között abban látom, hogy megerősít i a 
külföldön - Magyarországon - élő szlo-
vákság nemzet i öntudatá t . L e h e t , hogy 
itt sosem lesz az a szintű szlováktudás, 
mint amelyet o t thon, Szlovákiában sajá-
t í tanak el az e m b e r e k , de mégis az a tu-
dat kiépí tése , hogy valaki szlovák, hogy 
a szlovák nyelv, a szlovák kultúra is ré-
szese az európai é r t é k e k n e k , nagyon 
fontos. És függet lenül attól, hogy ezt a 
nyelvet magyar vagy szlovák anyanyelvű 
e m b e r tanulja, mert m i n d e n nyelv hoz 
valamit az e m b e r kulturális kincsestárá-
ba. Az a lényeg, hogy a nyelvet művel-
jük . Egy „vi lágbank" megteremtésérő l 
van szó az ember i ség számára, a nemzet i 
é r t ékek , hagyományok, a nyelv és a kul-
túra megőrzésével . Én ezt nagyon pozi-
tívan látom, hiszen a magyar anyanyelvű 
diákok is é rdek lődnek a szlovák nyelv, a 
szlovák tanárképzés iránt. 

- Ismerik-e Szlovákiában az itteni szlovák 
tanszéket? 

- N e m hiszem, hogy a szlovákiai lako-
sok, polgárok ismerik a magyarországi 
szlovák t anszéke t . I n k á b b azok ismerik, 
akik a szlovák nyelvvel , a szlovák tanár-
képzésse l h ivatásszinten foglalkoznak. 
Például konk ré t an a szegedi szlovák 
t a n s z é k e t s e m nagyon i smer ik itt 
Magyarországon, amit én személy sze-
rint nagy h ibának tar tok, és nagyon 
hasznos lenne , ha ez t valamilyen mód-
ón propagálnánk. P e d i g ez az intéz-
m é n y is n a g y m é r t é k b e n c sökken the t i a 
szlovák-magyar kapcso la tokban rej tőző 
feszü l t ségeke t . 

-Hogy értékelné Nagykövet Ura tanszék ed-
digi működését? 

- N é z z e , n e m t u d o m ez t mos t így 
összességében é r t éke ln i , de nagyon ér-
d e k e s l e n n e egyszer k ip róbá ln i azt, 
hogy mi tö r t énne itt akkor, ha csak szlo-
vákul k e z d e n é n k beszélni , hány e m b e r 
é r t e n é m e g e g y m á s t . M e r t lá tha t ja , 
hogy itt m indenho l magyar be széde t 
hallani. L e h e t , hogy ez egy bizonyos hi-
ányosság vagy szokás. Fon tos a nyelv 
gyakorlása, műve lé se , és m e g kell pró-
bálni a t anszéken is rászoktatni a diáko-
kat a nyelv aktív, m i n d e n n a p o k b a n való 
használatára. Nagyon jó l enne beveze t -
ni a hé t en egy olyan napot , amely folya-
mán a t anszéken csak szlovákul folyna a 
kommunikác ió , nemcsak az órákon, ha-
n e m a s z ü n e t b e n , a fo lyosókon, és n e m -
csak a tanárok közöt t , h a n e m maguk a 
d iákok között is. E z n a g y m é r t é k b e n 
hozzájárulna a nye lv tudás s z in t j ének 
n ö v e k e d é s é h e z . D e nagyon jó benyo-
mást ke l te t t b e n n e m az i t teni látogatás, 
és nagyon örülök annak , hogy ilyen in-
t é z m é n y egyáltalán létezik. 

- Lát jövőt a szlovák nyelv oktatásában és a 
szlovák tanárképzésben itt Magyaror-
szágon? 

- Igen, nagy jövőt látok a Szlovák Nyelv 
és Irodalom Tanszék munká jában . 

H Í R E K 

KONZI 
A január havi ösztöndíj várhatólag 
tizedike után kerül kifizetésre. 
A február havi viszont az új átlagok 
és az új szociális támogatások kiszá-
molása miatt majd csak február vé-
gére várható. 

Továbbra is tart a jegyzettámogatás 
osztása, kérjük, hogy aki még nem 
vette fel, az minél hamarabb tegye 
meg a HŐK Irodán. Az utalványok 
a FOTEX-Records szegedi üzleté-
ben levásárolhatok 2000. július l-ig. 

*#* 

Márciusban HOK-elnök választás 
lesz, a pályázat kiírásának várható 
időpontja 2000. március 15. 

### 

Minden hallgatónak eredményes 
vizsgaidőszakot kíván a HÖKÜÜ 
(A zenetörténet szigorlat résztvevő-
ire ez az állítás különösen igaz. 
Az ERŐ legyen veletek!!!) 


